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Zápisnica z mimoriadneho rokovania Mestského zastupiteľstva v Rajci 

konaného dňa 09. decembra 2020 

 

Prítomní: 11 

Neprítomní: 2 

 

Prítomných poslancov bola nadpolovičná väčšina, mestské zastupiteľstvo bolo 

spôsobilé rokovať a uznášať sa. Zasadnutie otvoril a viedol primátor mesta, Ing. Milan Lipka. 

 

Rokovanie mestského zastupiteľstva bolo zvolané s nasledovným návrhom programu: 

 

1. Otvorenie, určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice, schválenie programu 

2. Založenie Združenia obcí Rajeckej doliny pre zhodnocovanie odpadov. 

Predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok s názvom: „Vybudovanie 

kompostárne Združenia obcí Rajeckej doliny pre zhodnocovanie odpadov.“ 

 

Primátor navrhol doplniť bod č. 3: 

3. Návrh VZN č. 7/2020 o určení výšky finančných prostriedkov určených na mzdy 

a prevádzku na žiaka ZUŠ, dieťa MŠ a dieťa školského zariadenia zriadených na území 

mesta Rajec, 

nakoľko neprijatím tohto VZN na riadnom zasadnutí MZ dňa 3.12.2020 by bola ohrozená 

funkčnosť školstva v meste Rajec. 

 

Takto prednesený a doplnený program bol prijatý počtom hlasov: 

za: 10 proti: 1 zdržal sa:  

Mgr. Hanus, Mgr. Šupka, p. Matejka, p. 

Pekara, p. Rybár, Ing. Pekara, p. Kavec, 

p. Kardoš, Bc. Repková, Mgr. Augustín 

Ing. Žideková  

 

 

Schválené uznesenia: 

118/2020 – vybudovanie kompostárne 

119/2020 – VZN č. 7/2020 o určení fin. prostriedkov 

 

R o k o v a n i e : 

 

1. Otvorenie, určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice, schválenie programu 

Primátor mesta určuje za overovateľov zápisnice Vladimíra Rybára a Ing. Zuzanu 

Židekovú. Za zapisovateľku určuje Alenu Uríkovú. 

 

2. Založenie Združenia obcí Rajeckej doliny pre zhodnocovanie odpadov 

Predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok s názvom: „Vybudovanie 

kompostárne Združenia obcí Rajeckej doliny pre zhodnocovanie odpadov“ 
Primátor informoval o projekte s názvom ,,Vybudovanie kompostárne Združenia obcí 

Rajeckej doliny pre zhodnocovanie odpadov“, ktorý bude zameraný na vybudovanie zariadenia na 

zhodnocovanie biologicky rozložiteľného komunálneho odpadu ,,BRKO“ – zelený odpad (tráva, 

lístie, konáre) a kuchynského odpadu z domácností prostredníctvom vybudovania kompostárne a 

nákupu hnuteľných vecí súvisiacich so zhodnocovaním BRKO. Samotná realizácia projektu bude 

pozostávať z nasledovných činností : výstavba kompostárne; nákup techniky, prístrojov, nástrojov, 

náradia na zhodnocovanie BRKO.  
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Hlavným cieľom projektu je zvýšenie miery zhodnocovania BRKO na území katastra obcí 

Rajec, Fačkov, Kľače, Čičmany, Šuja, Rajecké Teplice, Rajecká Lesná, Veľká Čierna, Domaniža 

za účelom znižovania množstva BRKO zneškodňovaných skládkovaním. Realizáciou projektu sa 

dosiahne riešenie nakladania s odpadom v súlade s aktuálnymi predpismi a stanovenými cieľmi v 

rámci programu odpadového hospodárstva, ako aj úspora nákladov za zneškodnenie odpadov 

skládkovaním, zníženie množstva odpadu a následné zníženie zaťaženia životného prostredia 

odpadmi. Je nevyhnutné založiť toto združenie, ktoré by vzniklo na základe zákona 369/1990 

Zb. o obecnom zriadení. 

Projekt sa rieši s ostatnými obcami od augusta 2020. Kapacita kompostárne by bola postačujúca 

pre 9 obcí. Pozemok potrebný na výstavbu kompostárne sa bude posudzovať. Momentálne sa 

vybrala lokalita vo Vojtovej, mesto požiadalo o zákonné vyjadrenia. Po ich doručení mesto 

bude vedieť, či je toto vhodná lokalita alebo sa bude musieť hľadať ďalšia.  

Ing. Žideková sa spýtala, koľko finančných prostriedkov bude potrebných na výstavbu 

kompostárne. Primátor odpovedal, že sa jedná o sumu cca 2 mil. €. Je vypočítaná kapacita 

kompostárne od 2100 t – 3250 t.  

Ing. Žideková sa ďalej spýtala, ako sa budú jednotlivé obce podieľať na potrebných 5% 

spolufinancovania. 

Primátor odpovedal, že kľúč na financovanie ešte stanovený nebol, ale prevádzka sa bude 

rozpočítavať podľa reálne vyvezeného odpadu. Poslanci budú o tomto ešte raz rokovať cca 

v marci 2021. Momentálne je potrebné prijať uznesenie, aby mesto mohlo vstúpiť do tohto 

združenia. 

Ing. Žideková sa spýtala na štatutára združenia, ako aj termín predloženia žiadosti. Primátor 

odpovedal, že o štatutárovi sa ešte nerokovalo. Čo sa týka uzávierky na predloženie projektu, 

táto bude v mesiaci marec 2021. 

Bc. Repková sa spýtala, koľko bude trvať výstavba tohto kompostoviska. Primátor odpovedal, 

že na základe skúseností predpokladá termín vyhodnotenia žiadostí marec 2022 – február 2023.  

Bc. Repková sa spýtala, čo v prípade, že štát od júla 2021 nepovolí výnimky, čo sa týka 

separácie kuchynského odpadu. Primátor odpovedal, že mestá a obce nie sú na túto situáciu 

pripravené, je možné že výnimky nebudú povolené a od 1.7. bude mesto musieť zaviesť zber 

kuchynského odpadu, ktorý sa bude vykonávať externe. 

Nakoľko sa do diskusie už nikto neprihlásil, primátor predniesol návrh na uznesenie: 

 
Mestské zastupiteľstvo 

1. Prerokovalo 

a) Založenie Združenia obcí Rajeckej doliny pre zhodnocovanie odpadov - združenia obcí s 

výlučnou účasťou obcí, ktoré vznikne na základe zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov alebo na základe § 20f až §21 zákona č. 40/1964 Zb. 

Občianskeho zákonníka za účelom realizácie projektu zameraného na vybudovanie 

zariadenia na zhodnocovanie biologicky rozložiteľného komunálneho odpadu.  

b) Možnosť predloženia žiadosti o nenávratný finančný príspevok s názvom: ,,Vybudovanie 

kompostárne Združenia obcí Rajeckej doliny pre zhodnocovanie odpadov“ v rámci výzvy 

z Operačného programu Kvalita životného prostredia, Špecifický cieľ: 1.1.1 Zvýšenie miery 

zhodnocovania odpadov so zameraním na ich prípravu na opätovné použitie a recykláciu a 

podpora predchádzania vzniku odpadov; Aktivita B. Príprava na opätovné použite a 

zhodnocovanie so zameraním na recykláciu nie nebezpečných odpadov vrátane podpory 

systémov triedeného zberu komunálnych odpadov a podpory predchádzania vzniku 

biologicky rozložiteľných komunálnych odpadov.  

 

 

 

 



3 
 

2. Schvaľuje 

a) založenie Združenia obcí Rajeckej doliny pre zhodnocovanie odpadov - združenia obcí s 

výlučnou účasťou obcí, ktoré vznikne na základe zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov alebo na základe § 20f až §21 zákona č. 40/1964 Zb. 

Občianskeho zákonníka za účelom realizácie projektu zameraného na vybudovanie 

zariadenia na zhodnocovanie biologicky rozložiteľného komunálneho odpadu,  

b) predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok s názvom: ,,Vybudovanie 

kompostárne Združenia obcí Rajeckej doliny pre zhodnocovanie odpadov“ v rámci výzvy 

z Operačného programu Kvalita životného prostredia, Špecifický cieľ: 1.1.1 Zvýšenie miery 

zhodnocovania odpadov so zameraním na ich prípravu na opätovné použitie a recykláciu a 

podpora predchádzania vzniku odpadov; Aktivita B. Príprava na opätovné použite a 

zhodnocovanie so zameraním na recykláciu nie nebezpečných odpadov vrátane podpory 

systémov triedeného zberu komunálnych odpadov a podpory predchádzania vzniku 

biologicky rozložiteľných komunálnych odpadov,  

c) vypracovanie projektovej dokumentácie pre stavebné povolenie,  

d) vypracovanie projektovej žiadosti o NFP a realizácie verejného obstarávania na oprávnené 

výdavky v projekte.  

 

Tento návrh bol prijatý počtom hlasov: 

za: 11 proti: 0 zdržal sa: 0 

Mgr. Hanus, Mgr. Šupka, p. Matejka, p. 

Pekara, p. Rybár, Ing. Pekara, p. Kavec, 

p. Kardoš, Bc. Repková, Mgr. Augustín, 

Ing. Žideková 

  

 

 

3. Návrh VZN č. 7/2020 o určení výšky finančných prostriedkov určených na mzdy 

a prevádzku na žiaka ZUŠ, dieťa MŠ a dieťa školského zariadenia zriadených na 

území mesta Rajec 

Návrh VZN predniesla poslancom Ivana Zbýňovcová, ved. ekonomického odd. 

Primátor uviedol, že v pondelok zaslal všetkým poslancom, ako aj zainteresovaným stranám 

mail, v ktorom bolo vyčíslené, koľko finančných prostriedkov zostane zablokovaných 

neprijatím uvedeného VZN. Len za január by bolo zablokovaných cca 150.tis. € a funkčnosť 

školstva v meste by bola zásadne ohrozená. Vedenie mesta zisťovalo, ako funguje financovanie 

školstva v iných mestách. V rámci zákona má mesto poskytnúť školám minimálne 88%, 

maximálne 100% finančných prostriedkov, ktoré štát zasiela mestu na financovanie školstva. 

Mesto Rajec dáva plných 100%. Mesto Martin poskytuje 88%, Liptovský Mikuláš 88%, Žilina 

90%, Ružomberok 88% a napr. Dolný Kubín, Námestovo, Trstená, Tvrdošín, Rajec dávajú 

100%.  

Navrhovaným VZN mesto nemá ako vyriešiť problém s jedálňou a kuchyňou KSŠ. Toto VZN 

nie je a taktiež nesmie byť prijaté nad rámec zákona. Upozornil poslancov, že ak navrhované 

VZN nepodporia, nevyriešia žiaden problém – tento musí riešiť diecéza, nie mesto. 

Mgr. Augustín sa ospravedlnil verejnosti, že museli prísť kvôli nemu. Mrzí ho, že neprešlo 

VZN, on sa však dostal do situácie, že deti v KSŠ nemajú na stravu, ktorá je financovaná zo 

štátu prostredníctvom podielových daní. Suma podielových daní sa v auguste ponížila a KSŠ 

sa dostala do deficitu cca 8.tis. €. Požiadal, aby KSŠ dostala viac financií. 

Zriaďovateľ mu vysvetlil, že oni sú rozpočtová organizácia, ostatné sa má pokryť z podielových 

daní. Nevie, za kým má ísť, aby táto jedáleň fungovala. Uviedol prítomným zamestnancom 

školstva, že tento rok neprídu o žiadne peniaze, nakoľko výplaty za december sa dávajú 

v januári, tak by ich mali dostať. Pokiaľ vie, rozpočet poslanci schválili – bol náročný -  niektorí 

poslanci boli proti.  
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On len chcel, aby sa aj deti KSŠ najedli v kľude a je mu jedno, ako sa to zabezpečí.  

Primátor uviedol, že ho mrzí situácia, ktorú zažíva, ale je to vec, ktorú nemôže riadiť a vyriešiť 

mesto, musí to urobiť zriaďovateľ. Taktiež ho upozornil, že pri schvaľovaní rozpočtu sa Mgr. 

Augustín s PaedDr. Mihalcom zdržali hlasovania a Ing. Žideková a Bc. Repková boli proti 

rozpočtu. 

Ing. Pekara uviedol, že všetci sa tu streli na to, aby našli konsenzus, kompromis a myslí si, že 

vážnosť situácie je zrejmá všetkým. Vo štvrtok došlo k nejakému nedorozumeniu, na základe 

ktorého sa neschválilo VZN. Prišlo sa na to, bolo to vyčíslené. Na margo celkovej situácie – 

nastavenie financovania súkromných cirkevných škôl alebo aj v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mesta ide prostredníctvom samospráv – prenesený výkon ide cez samosprávu. Ale prostriedky 

na vzdelávanie, ktoré má byť bezplatné, poukazuje štát prostredníctvom mesta. Mesto Rajec 

celú čiastku, ktorá prichádza, posúva ďalej – celých 100%. Nie je zámer zo strany mesta 

diskriminovať cirkevnú školu. Je to ťažká situácia, problém nastal, kedy boli krátené podielové 

dane. Toto však nespôsobilo mesto. Otázku dofinancovania by mal riešiť zriaďovateľ. Je 

potrebné zvolať stretnutie za účasti riaditeľov, vedúcich ŠJ, a rozprávať sa o týchto veciach 

a hľadať spoločné riešenie. Predložený návrh VZN obsahuje určitý východiskový materiál, 

presný koeficient nie je ešte zverejnený. Bolo by rozumné schváliť toto VZN s týmito čiastkami 

a keď budú zverejnené presné čísla, bude sa prijímať dodatok k tomuto VZN. Skôr treba zaujať 

pozitívne stanovisko k VZN, aby mesto predišlo ďalším problémom. 

Ing. Žideková uviedla, že problém nastal vtedy, keď sa financie, ktoré prichádzajú, spätne 

prepočítavajú. Komunikovala s rôznymi samosprávami a každý jej povedal, že tie financie 

akonáhle sa zmení koeficient zo štátu, od toho termínu sa mení príspevok – nie spätne. 

Dodala, že výplaty za december dostanú všetci zamestnanci školstva, pretože tieto výplaty idú 

do depozitu. P. Zbýňovcová odpovedala, že toto nie je pravda, nakoľko napr. výplaty MŠ do 

depozitu nejdú, s čím Ing. Žideková opätovne nesúhlasila a podľa nej idú do depozitu všetky 

výplaty. P. Zbýňovcová uviedla, že výplaty do depozitu dáva len právny subjekt, čo MŠ nie sú. 

Podľa Ing. Židekovej sa malo pred prijímaním VZN zvolať stretnutie, na ktorom by sa všetko 

dohodlo. S týmto nesúhlasila p. Zbýňovcová, nakoľko by sa nedodržala zákonná lehota pred 

prijímaním VZN (15 dní), ako aj jeho zverejnenie po schválení (15 dní), čo by malo za následok, 

že VZN by nebolo platné od 1.1.2021. Podľa Ing. Židekovej aj keď sa VZN neschváli, školy 

musia peniaze dostať. 

Bc. Repková vidí jediný problém v tom, že škola sa volá cirkevná a všetky deti sú „naše“ a je 

potrebné sa o ne postarať. Na to primátor uviedol, že povinnosťou zriaďovateľa je postarať sa 

o svoju školu. 

O slovo požiadal PaedDr. Marian Paprskár, riaditeľ ZŠ na ul. Lipová v Rajci. Uviedol, že ho 

samotného mrzí, že vznikla táto situácia. Chápe riaditeľa KSŠ, sám takými situáciami za 16 

rokov vo funkcii čelil. Uviedol, že v roku 2004 musel odísť z poslaneckého mandátu, pretože 

sa stal riaditeľom školy, ktorej zriaďovateľom je mesto. Nemohol zostať poslancom, pretože 

podľa zákona by došlo ku konfliktu záujmov, aby neobhajoval záujmy školy, ktorá je na území 

mesta. Spýtal sa, aký je rozdiel medzi KSŠ a štátnou školou, prečo riaditeľ cirkevnej školy 

môže zároveň vykonávať funkciu poslanca. Je to preto, lebo štát rozlišuje medzi zriaďovateľom 

cirkevnej a štátnej školy. Toto zariadil štát. Vieme, prečo táto situácia nastala. Je tu školstvo 

rozdelené – štát preniesol originálne kompetencie na mesto. V žiadnom prípade nejde proti 

riaditeľovi cirkevnej školy. Za túto situáciu nemôže ani MZ, ani primátor.  

PaedDr. Marián Remenius, riaditeľ ZUŠ uviedol, že taktiež musel podniknúť kroky vedúce ku 

šetreniu finančných prostriedkov. Za tento kalendárny rok bol krátený rozpočet aj ZUŠ. Taktiež 

zamestnanci ZUŠ nedostanú odmeny, ktoré poskytuje štát základným školám. Považuje to za 

diskrimináciu. Taktiež ZUŠ nedostane od štátu financie na digitalizáciu, toto má riešiť 



5 
 

zriaďovateľ. Zamestnanci školstva neprišli na rokovanie MZ preto, aby na poslancov vyvíjali 

nátlak.  

Ing. Žideková vyzvala riaditeľku Špeciálneho poradensko-psychologického centra, aby sa 

vyjadrila, či jej postačujú financie, ktoré jej dáva mesto. 

Primátor upozornil Ing. Židekovú, že ona nemôže vyzývať niekoho na diskusiu, slovo udeľuje 

primátor mesta. Následne p. riaditeľka, PhDr. Jana Haščíková, uviedla, že táto situácia trvá už 

dlho, financií nikdy nie je dosť, ale na území Rajca vždy bola dobrá komunikácia s mestom. 

Keď nastala táto situácia v marci, centrum pripravilo krízový plán, kde si stanovili priority. Inak 

sa situácia nemohla riešiť.  

Mgr. Hanus uviedol na adresu Mgr. Augustína, že v čase, keď sa stali poslancami, mesto dávalo 

KSŠ 88% financií. Spolu boli pri tom, keď MZ schválilo 100%, všetci boli spokojní. Docielilo 

sa, že po prepočítaní príspevku na žiaka, je tento príspevok rovnaký pre obe školy. Katolícka 

spojená škola dostáva rovnaký počet finančných prostriedkov na jedného žiaka ako aj druhá 

škola.  

Mgr. Augustín oponoval, že reálne čísla sú úplne iné. Na to Mgr. Hanus uviedol, že toto VZN 

tento problém nerieši. Na margo diskusného príspevku Bc. Repkovej Mgr. Hanus uviedol, že 

mu prišlo ľúto, že sa znovu hovorí, ako mesto škodí cirkevnej škole, nedopraje jej a že sa na 

nich pozerá cez prsty. Pred viac ako 20 rokmi tu niekto rozdelil Rajčanov na dobrých a zlých 

a neboli sme to poslanci tohto MZ. 

PaedDr. Paprskár dodal, že túto myšlienku tu niekto stále živí.  

Mgr. Šupka uviedol, že v časoch schvaľovania VZN, kde sa hovorilo o tom, že KSŠ bude 

taktiež dostávať 100% financií, poslanci práve preto, aby sa deti nerozdeľovali, podporili tých 

100%. Tiež vtedy mohli povedať, že nech sa KSŠ dá len minimum, čo bolo 88%. 

Nakoľko sa do diskusie už nikto neprihlásil, primátor predniesol návrh na uznesenie: 

 

Mestské zastupiteľstvo 

I. schvaľuje 

VZN č. 7/2020 o určení výšky finančných prostriedkov určených na mzdy a prevádzku na žiaka 

ZUŠ, dieťa MŠ a dieťa školského zariadenia zriadených na území mesta Rajec. 
 

za: 10 proti: 0 zdržal sa: 1 

Mgr. Hanus, Mgr. Šupka, p. Matejka, p. 

Pekara, p. Rybár, Ing. Pekara, p. Kavec, 

p. Kardoš, Bc. Repková, Mgr. Augustín 

 Ing. Žideková 

 

Týmto bodom bolo ukončené rokovanie mestského zastupiteľstva. Primátor poďakoval 

prítomným za účasť a zasadnutie o 17.08 h ukončil. 

 

 

Ing. Milan   L i p k a 

                      primátor mesta 

 

               Ing. Ján   J a s e n o v e c , PhD. 

                                prednosta MsÚ 

 

 

Overovatelia:  Vladimír Rybár 

  Ing. Zuzana Žideková 

 

Zapisovateľka: Alena Uríková 


